

أسماء المرشحين لعضوية مجلس إدارة بنك قطر الوطني للفترة 2025 - 2027

Names of Candidates for Membership in QNB's Board of Directors for the Period 2025-2027

First List (candidates representing the private sector)	القائمة الأولى: المرشحون ممثلي القطاع الخاص
<p>1. H.E. Sheikh Abdulrahman Bin Saud Bin Fahad Al-Thani on behalf of Broog Trading Company</p> <p>H.E. was elected as a member of the Board of Directors since 2016 and he is a member of the Group Board Nomination, Remuneration, Governance and Policies Committee. H.E is currently a Minister of State, member of the Arab Thought Forum in Amman and a member of the Advisory Board at the Centre for Contemporary Arab Studies - Georgetown University - Washington. He also serves as the President of the Qatar Paralympic Committee, as well as a Board member in Qatar Insurance Company (QIC) and Qatar Navigation Company (Milaha) and Invest Corp Co. H.E. has both a Bachelor's Degree, and a Master's Degree in International Relations, and a National and International Security Diploma from John F. Kennedy School of Government, Harvard University in the United States.</p> <p>Key previously held positions include:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Chief of the Amiri Diwan - The Private Secretary to H.H. The Amir - Undersecretary - Amiri Diwan - Ambassador at the Ministry of Foreign Affairs - Director of the Political Dept. at the Amiri Diwan - Ambassador of the State of Qatar to Washington Diplomat at the Qatar Embassy in Washington 	<p>1. سعادة الشيخ / عبدالرحمن بن سعود بن فهد آل ثاني عن شركة بروق التجارية</p> <p>أُنتخب سعادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2016، وعُيّن عضواً في لجنة الترشيحات والمكافآت والحوكمة والسياسات للمجموعة التابعة لمجلس الإدارة. كما يشغل سعادته حالياً منصب وزير الدولة، بالإضافة إلى عضويته في كل من منتدى الفكر العربي في عمان والمجلس الاستشاري لدى مركز الدراسات العربية المعاصرة بجامعة جورج تاون في واشنطن. ويشغل سعادته أيضاً رئاسة الاتحاد القطري لرياضة ذوي الاحتياجات الخاصة، وعضو في مجلس إدارة كل من شركة قطر للتأمين وشركة قطر للملاحة ومجموعة شركة أنفست كورب. سعادته حاصل على درجة البكالوريوس ودرجة الماجستير في العلاقات الدولية من جامعة الولايات المتحدة الدولية، ودبلوم أمن دولي ووطني من كلية جون أف كينيدي بجامعة هارفارد في الولايات المتحدة الأمريكية.</p> <p>وفيما يلي أبرز المناصب التي شغلها:</p> <ul style="list-style-type: none"> - وكيل وزارة في الديوان الأميري - رئيس الديوان الأميري - السكرتير الخاص لسمو الأمير - رئيس الإدارة السياسية في الديوان الأميري - سفيراً لدولة قطر في واشنطن - الولايات المتحدة الأمريكية - سفير ديوان عام وزارة الخارجية.
<p>2. Sheikh Suhaim Bin Khalid Bin Hamad Al Thani</p> <p>Sheikh Suhaim Bin Khalid Bin Hamad Al Thani, has leadership experience in several fields and holds many positions, including the position of a member of the Board of Directors of Qatar Navigation Company (Milaha) since November 2020, and a member of the Board of Directors of the Electricity and Water Company representing Qatar Navigation Company.</p> <p>In addition, he holds the position of Chairman of the Board of Directors of Qatar Central Markets Company (Hyatt Plaza) and Chairman of the Board of Directors of Arian Holding Company, and he previously held the position of Chairman of the Board of Directors of Dlala Brokerage Company.</p> <p>He holds a Bachelor of Science in Business Administration from the University of Plymouth in the United Kingdom.</p>	<p>2. الشيخ / سحيم بن خالد بن حمد آل ثاني</p> <p>الشيخ/ سحيم بن خالد بن حمد آل ثاني، يتمتع بخبرة قيادية في عدة مجالات ويتولى العديد من المناصب منها منصب عضو في مجلس إدارة شركة ملاحه القطرية منذ نوفمبر عام 2020، وعضو في مجلس إدارة شركة الكهرباء والماء ممثلاً عن شركة ملاحه القطرية.</p> <p>بالإضافة إلى ذلك، يتولى منصب رئيس مجلس إدارة الشركة القطرية للأسواق المركزية (حياة بلازا) ورئيس مجلس إدارة شركة أريان القابضة، كما سبق له أن تولى منصب رئيس مجلس إدارة شركة دلالة للوساطة.</p> <p>حصل على شهادة بكالوريوس العلوم في إدارة الأعمال من جامعة (University of Plymouth) من المملكة المتحدة.</p>

First List (candidates representing the private sector)**القائمة الأولى: المرشحون ممثلي القطاع الخاص****3. Sheikha Hanadi Nasser Bin Khalid Al Thani****3. الشبيخة / هنادي ناصر بن خالد آل ثاني**

Sheikha Hanadi Nasser Bin Khalid Al Thani, a visionary leader and entrepreneur with extensive experience in corporate leadership, philanthropy and community service. She has established and managed a number of companies and projects that aim to promote economic and social development in Qatar and the Middle East.

الشبيخة / هنادي ناصر بن خالد آل ثاني، قائدة متبصرة ورائدة أعمال تتمتع بخبرة واسعة في قيادة الأعمال والأعمال الخيرية والخدمة المجتمعية. قامت بتأسيس وإدارة عدد من الشركات والمشاريع التي تهدف إلى تعزيز التنمية الاقتصادية والاجتماعية في قطر والشرق الأوسط.

She holds a number of positions as follows:

وتتولى عدد من المناصب كما يلي:

- Founder, Board Member and CEO of Amwal LLC, the leading independent asset advisory that listed the first exchange-traded fund on the Qatar Stock Exchange.
- Vice Chairperson at Nasser Bin Khaled Al Thani & Sons Holding Company (NBK), which developed and implemented a governance framework to protect the rights of all shareholders and directing management towards best practices.
- Founder & Vice Chairperson of Ousoul Al Wa'ab Holdings (OAW), which launched development projects such as Al Waab City.
- Founder and Chairperson of Q-Auto, the company that was amongst the first to introduce electric vehicles in Qatar.
- Trustee of "Junior Achievement Worldwide" since 2016.
- Chairperson of "Injaz Al Arab", which promotes entrepreneurship and financial literacy.

- المؤسس وعضو مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لشركة أموال (Amwal LLC)، الشركة المستقلة لاستشارات الأصول التي قامت بإدراج أول صندوق متداول في بورصة قطر.
- نائب رئيس مجلس إدارة شركة ناصر بن خالد آل ثاني وأولاده القابضة ((NBK)) حيث قامت بتطوير وتنفيذ إطار حوكمة لحماية حقوق جميع المساهمين وتوجيه الإدارة نحو أفضل الممارسات.
- مؤسس ونائب رئيس مجلس إدارة شركة أصول الوعب القابضة (OAW)، والتي أطلقت مشاريع تطويرية مثل مدينة الوعب.
- المؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة كيو أوتو (Q-Auto)، الشركة التي كانت من بين أولى الشركات في طرح سيارات كهربائية في قطر.
- أمين "Junior Achievement Worldwide" منذ 2016.
- رئيس مجلس إدارة "إنجاز العرب"، التي تدعم قيادة الأعمال والتعليم المالي.

Holds a Bachelor's Degree in Economics from University of Qatar (1991), a Master's Degree in Economics from the University of London (1993), and an Executive MBA from London Business School (2008). IFC "The Board" Director Development Program (2014).

تحمل درجة بكالوريوس في الاقتصاد من جامعة قطر في عام (1991)، ودرجة الماجستير في الاقتصاد من جامعة لندن في عام (1993)، وايضاً شهادة الماجستير تنفيذي في إدارة الأعمال من مدرسة لندن للأعمال في عام (2008)، وشهادة في تطوير أعضاء مجلس الإدارة صادرة عن IFC في عام (2014).

Awards:

- Young Global Leader from the World Economic Forum (2005).
- World's 100 most influential Arabs from Arabian Business Magazine (2007).
- Inducted Laureate from Global Business Hall of Fame (2020).

الجوائز:

- قائدة عالمية شابة من منتدى الاقتصاد العالمي (2005).
- "سيدة الأعمال للعام (2010) من (Arabian Business).
- ضمن قائمة أكثر 100 شخصية عربية تأثيراً في العالم من مجلة أرابيان بيزنس (2007).
- حائزة على جائزة قاعة الشهرة للأعمال العالمية (2020).

Notable Activities:

- Promoting the Role of Women in Leadership Through the "30% Club" initiative.
- Supporting education and professional development for youth in the Middle East.

الأنشطة البارزة:

- تعزيز دور المرأة في القيادة من خلال مبادرة "30% Club".
- دعم التعليم والتطوير المهني للشباب في الشرق الأوسط.

First List (candidates representing the private sector)**القائمة الأولى: المرشحون ممثلي القطاع الخاص**

4. H.E. Mr. Fahad Bin Mohammed Bin Fahad Buzwair	4. سعادة السيد / فهد بن محمد بن فهد بوزوير
<p>H.E. was elected as a member of the Board of Directors in 2001 and he is the Chairman of the Group Board Nomination, Remuneration, Governance and Policies Committee. H.E. also currently serves as the Chairman of Buzwair Holding and a Board Member of Qatar Chamber of Commerce and Industry. H.E. holds a Bachelor's Degree in Business Administration & Management Information System from George Washington University in the United States.</p> <p>Key previously held positions include:</p> <ul style="list-style-type: none">- Member of the Qatar Advisory Council (Shura Council), State of Qatar- Member of the Financial and Economic Affairs Committee in the Qatar Advisory Council (Shura Council)- Member of the Cultural Affairs and Media Committee in the Qatar Advisory Council (Shura Council)- Member of the Qatar-European Friendship Group in the Advisory Council (Shura Council)	<p>أنتخب سعادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2001، وعُين سعادته رئيساً للجنة الترشيحات والمكافآت والحوكمة والسياسات للمجموعة التابعة لمجلس الإدارة، كما يشغل سعادته حالياً منصب رئيس مجلس إدارة بوزوير القابضة وعضو مجلس إدارة غرفة تجارة وصناعة قطر. سعادته حاصل على درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال ونظام المعلومات الإدارية من جامعة جورج واشنطن في الولايات المتحدة الأمريكية.</p> <p>وفيما يلي أبرز المناصب التي شغلها:</p> <ul style="list-style-type: none">- عضو في مجلس الشورى، دولة قطر- عضو في لجنة الشؤون المالية والاقتصادية بمجلس الشورى- عضو في لجنة الشؤون الثقافية والاعلام بمجلس الشورى- عضو في مجموعة الصداقة البرلمانية القطرية الأوروبية بمجلس الشورى
5. Mr. Bader Abdulla Darwish Fakhroo	5. السيد / بدر عبدالله درويش فخر
<p>Mr. Fakhroo was elected as a member of the Board of Directors since 2001 and he is a member of the Group Board Risk Committee and the Group Board Executive Committee. He currently serves as the Chairman and Managing Director of Darwish Holding. Mr. Fakhroo holds a Bachelor's Degree in Business Administration and a Postgraduate Degree in Finance & Marketing from Kingston University in the United Kingdom.</p> <p>Key previously held positions include:</p> <ul style="list-style-type: none">- Board Member of the Higher Education Institute in Qatar- Board Member of Qatar Chamber of Commerce & Industry, Chairman of the Internal & Foreign Relations Committee- Chairman of the Committee of the International Fund for the Higher Education in Iraq- Chairman of the Commercial Arbitration Centre for the Gulf Cooperation Council- Chairman of the Italian-Qatar Joint Business Council- Participant Executive Director of Qatar-British Association of Businessmen (Q.B.A.B.)	<p>أنتخب سيادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2001، وعُين عضواً في كل من لجنة المخاطر للمجموعة واللجنة التنفيذية للمجموعة التابعتين لمجلس الإدارة. كما يشغل سيادته حالياً منصب رئيس مجلس الإدارة والعضو المنتدب لشركة الدروييش القابضة. سيادته حاصل على درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال وتابع دراساته العليا من خلال دورات خاصة في التمويل والتسويق من جامعة كينغستون في المملكة المتحدة.</p> <p>وفيما يلي أبرز المناصب التي شغلها:</p> <ul style="list-style-type: none">- عضو مجلس إدارة المجلس الأعلى للتعليم بدولة قطر- عضو مجلس إدارة غرفة تجارة وصناعة قطر، ورئيس لجنة العلاقات الداخلية والخارجية- رئيس مجلس إدارة لجنة الصندوق الدولي للتعليم العالي في العراق- رئيس مجلس إدارة مركز التحكيم التجاري لدول مجلس التعاون الخليجي- رئيس مجلس إدارة مجلس الأعمال القطري- الإيطالي المشترك- المدير التنفيذي المشارك للجمعية القطرية البريطانية لرجال الأعمال

First List (candidates representing the private sector)	القائمة الأولى: المرشحون ممثلي القطاع الخاص
<p>6. Mr. Ali Yousef Hussain A Kamal</p> <p>Mr. Kamal was elected as a member of the QNB Board of Directors in 2022 and he is a member of the Group Board Audit and Compliance Committee at QNB Group.</p> <p>Currently he is a member of the Board of Directors in Almannai Group and Qatar Insurance Company. Mr. Kamal holds a Bachelor's Degree in Sciences with emphasis in Finance and a Bachelor's Degree in Art and Science in Economics from the University of Colorado, Boulder.</p> <p>In addition to the above, Mr. Ali Kamal is also the CEO of Al Kamal International Group, Al Hermas Investments and all of other family entities. These entities are engaged in diverse activities including commercial real estate development and ownership, hotel ownership and management and global equity investment management.</p> <p>Key previously held positions include:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Board Member of Qatar Industrial Manufacturing Co - Board Member of Mazaya Real Estate Development Co - Financial Analyst in Goldman Sachs. - Financial Analyst in Credit Suisse. - Consulate Affairs & Trade Relations Officer in of Qatar Ministry of Foreign Affairs in Paris, France 	<p>6. السيد / علي يوسف حسين علي كمال</p> <p>أُنتخب سيادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2022، وعُيّن عضواً في لجنة التدقيق والامتثال للمجموعة التابعة لمجلس الإدارة. كما يشغل سيادته حالياً منصب عضو مجلس إدارة في كل من مجموعة شركات المناعي وشركة قطر للتأمين. السيد علي كمال حاصل على درجتي بكالوريوس من جامعة كولورادو في الولايات المتحدة الأمريكية الأولى شهادة العلوم في إدارة الأعمال / الشؤون المالية والثانية شهادة الآداب والعلوم في الاقتصاد.</p> <p>بالإضافة إلى ما سبق، يشغل السيد علي كمال منصب الرئيس التنفيذي لمجموعة الكمال الدولية وشركة الهرماس للاستثمار وكذلك لكافة مؤسسات عائلته الأخرى، حيث أن هذه المؤسسات تمارس العديد من الأنشطة المختلفة التي تشمل على تملك وتطوير العقارات التجارية بما في ذلك الفنادق وكذلك إدارة الاستثمارات.</p> <p>وفيما يلي أبرز المناصب التي شغلها:</p> <ul style="list-style-type: none"> - عضو مجلس إدارة الشركة القطرية للصناعات التحويلية - عضو مجلس إدارة شركة مزايا قطر للتطوير العقاري - محلل مالي في غولدمان ساكس - محلل مالي في كريدت سويس - المستشار المسؤول عن الشؤون القنصلية والعلاقات التجارية لدى سفارة دولة قطر في باريس- فرنسا
<p>7. Mr. Adil Hassan H A Al-Jufairi on behalf of Hassan Bin Hassan Al Mulla & Sons</p> <p>Mr. Al-Jufairi was elected as a member of the Board of Directors in 2019 and he is a member of the Group Board Risk Committee and Group Board Executive Committee. He is the General Director, Partner, and Board member of HBH Al Mulla & Sons Trading. Mr. Al-Jufairi has also been working in the Ministry of Health since 1992. Mr. Al-Jufairi holds a Bachelor's Degree in Chemistry from Qatar University.</p>	<p>7. السيد / عادل حسن حسن الملا الجفيري عن شركة حسن بن حسن الملا وأولاده</p> <p>أُنتخب سيادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2019، وعُيّن عضواً في كل من لجنة المخاطر للمجموعة واللجنة التنفيذية للمجموعة التابعتين لمجلس الإدارة. كما يشغل سيادته حالياً عضوية مجلس إدارة شركة حسن بن حسن الملا وأولاده للتجارة ومديراً عاماً لها. ويعمل سيادته لدى وزارة الصحة العامة منذ عام 1992. السيد عادل الجفيري حاصل على درجة البكالوريوس في علوم الكيمياء من جامعة قطر.</p>

Second List (independent candidates)	القائمة الثانية: المرشحون المستقلون
1. Sheikh Tamim Bin Mohammed Bin Nasser Al Thani	1. الشيخ / تميم بن محمد بن ناصر آل ثاني
<p>Sheikh Tamim Bin Mohammed Bin Nasser Al Thani has more than 13 years of experience in the field of law and legal consultations, where he worked in reviewing and drafting administrative contracts and international agreements and participated in committees drafting legislation related to the work of the Ministry of Interior. He held many positions and degrees, including the Degree of Assistant Director in the Office of His Excellency the Minister of Interior, Degree of Head of Department in the Office of His Excellency the Prime Minister and Minister of Interior. He is a law researcher and faculty member at the Police Training Institute and a certified trainer by the Ministry of Interior and the Canadian Institute and a certified lecturer in public law.</p> <p>He holds a Bachelor's Degree in Law from Ahmed bin Mohammed Military College in 2012, and a Master's Degree in Public Law from Qatar University in 2018. He is also a PhD student in Public Law at Qatar University, and is expected to graduate in 2025.</p> <p>He participated in representing the State of Qatar in many international forums such as the United Nations conferences on drugs, crime and criminal justice. In addition, he was a member of the Election Committee of the Shura Council in the State of Qatar in 2021. He held the position of Vice President of Umm Salal Club and Head of the Club's Football Department from 2012 to 2024.</p>	<p>الشيخ/ تميم بن محمد بن ناصر آل ثاني يتمتع بخبرة تمتد إلى أكثر من 13 عاماً في مجال القانون والاستشارات القانونية، حيث عمل في مراجعة وصياغة العقود الإدارية والاتفاقيات الدولية والمشاركة في لجان صياغة التشريعات المتعلقة بعمل وزارة الداخلية. تولى العديد من المناصب والدرجات من بينها درجة مساعد مدير مكتب سعادة وزير الداخلية، ودرجة رئيس قسم مكتب معالي رئيس مجلس الوزراء وزير الداخلية، باحث قانوني وعضو في هيئة تدريس بمعهد تدريب الشرطة ومدرّب معتمد من قبل وزارة الداخلية والمعهد الكندي ومحاضر معتمد في القانون العام.</p> <p>يحمل درجة بكالوريوس في القانون من كلية أحمد بن محمد العسكرية في عام 2012، ودرجة الماجستير في القانون العام من جامعة قطر في عام 2018. كما أنه طالب دكتوراه في القانون العام بجامعة قطر، ومن المتوقع تخرجه في عام 2025.</p> <p>شارك في تمثيل دولة قطر في العديد من المحافل الدولية مثل المؤتمرات الأممية المعنية بالمخدرات والجريمة والعدالة الجنائية. بالإضافة إلى ذلك، كان عضوًا في اللجنة الانتخابية لمجلس الشورى في دولة قطر عام 2021. وقد شغل منصب نائب رئيس نادي ام صلال ورئيس جهاز الكرة بالنادي منذ عام 2012 حتى 2024.</p>
2. Dr. Abdulrahman Mohammed Y Jolo	2. د. عبدالرحمن جولو
<p>Dr. Jolo was appointed as a member of the Board of Directors in 2019 and he is a member of the Group Board Audit and Compliance Committee. He currently serves as the Deputy Undersecretary for Financial Policies Affairs in the Ministry of Finance, Qatar. He is also Board Member in Qatar Financial Markets Authority.</p> <p>Dr. Jolo holds a Bachelor's Degree in Science from Texas A&M University in Qatar and two Master's Degrees, one in Technology from Curtin University of Technology, and the other is in Strategic Business Unit Management from HEC Paris Business University in Qatar and a Phd Degree in Sustainable Energy from Hamad Bin Khalifa University (HBKU).</p> <p>Key previously held positions include:</p> <p>Director of Financial Policies in the Ministry of Finance, State of Qatar</p> <p>Research and Studies Advisor in the Ministry of Finance, State of Qatar</p>	<p>تمّين سيادته عضواً في مجلس الإدارة في عام 2019، وتمّين عضواً في لجنة التدقيق والانضباط للمجموعة التابعة لمجلس الإدارة.</p> <p>كما يشغل سيادته حالياً وكيل الوزارة المساعد للسياسات المالية بوزارة المالية في دولة قطر وعضو مجلس إدارة هيئة قطر للأسواق المالية.</p> <p>الدكتور جولو حاصل على درجة البكالوريوس في العلوم من جامعة تكساس إي أند إم في قطر، ودرجتين ماجستير، الأولى في التكنولوجيا من جامعة كيرتن للتكنولوجيا والثانية في إدارة وحدة الأعمال الاستراتيجية من جامعة أنتش إي سي - باريس في قطر بالإضافة إلى ذلك، تحصل على درجة الدكتوراه في الطاقة المستدامة من جامعة حمد بن خليفة.</p> <p>وفيما يلي أبرز المناصب التي شغلها:</p> <p>مدير السياسات المالية في وزارة المالية في دولة قطر</p> <p>مستشار إدارة التعاون الدولي في وزارة المالية في دولة قطر</p>

Second List (independent candidates)	القائمة الثانية: المرشحون المستقلون
<p>3. Miss. Hemyan Mansour Rashid Abdullah Al-Khater</p> <p>Miss. Hemyan Mansour Rashid Abdullah Al Khater, a proficient expert in financial management, public policy, and strategic planning with extensive experience in government work and economic and development sectors in the State of Qatar.</p> <p>She has held many positions as follows:</p> <p>Ministry of Finance - Qatar:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Director of Fiscal Policies Department (2018 - present). - Advisor at the Minister's Office whilst working as a Project Manager for establishing the General Tax Authority (2017-2018) - Executive Director (Secondee), Qatar Fund for Development (2015-2017). - Director of Human Resources Department (2012-2014). - Project Manager where she executed the Policy and Financial Management Transformation Plan (2010-2012). - Director, Strategic Planning Department (2006-2010). <p>Ministry of Municipal Affairs and Agriculture - Qatar:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Assistant Director of Development Department (2005-2006). - Head of Investment Division, Purchasing and Budget Preparation Committees. (2004-2005). <p>Holds a Bachelor's Degree in Economics and Business Administration from Qatar University in (2000), an Executive Master's Degree in Business Administration from HEC Paris in 2015, and a Master's Degree in Islamic Arts, Architecture and Urbanism from Hamad Bin Khalifa University in 2022.</p>	<p>3. الأتسة / هميان منصور راشد عبدالله الخاطر</p> <p>الآتسة / هميان منصور راشد عبدالله الخاطر، خبيرة متمرسة في الإدارة المالية، السياسات العامة، والتخطيط الاستراتيجي وتتمتع بخبرة واسعة في العمل الحكومي والقطاعات الاقتصادية والتنمية في دولة قطر.</p> <p>كما انها تولت العديد من المناصب كما يلي:</p> <p>وزارة المالية - قطر:</p> <ul style="list-style-type: none"> - مدير إدارة السياسات المالية (2018 - حتى الآن). - مستشار بمكتب الوزير بموازاة العمل كمدير مشروع إنشاء الهيئة العامة للضرائب (2017-2018). - مدير تنفيذي (منتدب)، صندوق قطر للتنمية (2015-2017). - مدير إدارة الموارد البشرية (2012-2014). - مدير مشروع حيث قامت بتنفيذ خطة التحول للسياسة والإدارة المالية (2010-2012). - مدير إدارة التخطيط الاستراتيجي (2006 - 2010). <p>وزارة الشؤون البلدية والزراعة - قطر:</p> <ul style="list-style-type: none"> - مدير مساعد إدارة التطوير (2005-2006). - رئيس قسم الاستثمار والشراء وإعداد الميزانية (2004-2005). <p>حصلت على درجة البكالوريوس في الاقتصاد وإدارة الأعمال من جامعة قطر في عام (2000)، ودرجة الماجستير التنفيذي في إدارة الأعمال من (HEC Paris) في عام 2015 وماجستير العلوم في الفنون الإسلامية والتصميم والعمارة من جامعة حمد بن خليفة في عام 2022.</p>
<p>4. Mr. Abdulaziz Mohammed Abdulrahman Essa Al-Mannai</p> <p>Mr. Abdulaziz Mohammed Essa Al-Mannai is a senior executive with over 20 years of experience in human capital management, organizational transformation, and strategic leadership, with a particular focus on the energy and petrochemical sectors.</p> <p>He currently holds several positions, including:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Executive Vice President of Human Capital at Qatar Energy since 2014, overseeing human resources, learning and development, digital transformation, cybersecurity, and telecommunications. - Vice Chairman and Chairman of the Audit Committee at Industries Qatar since 2015, providing strategic direction and governance. - Board Member of Qatar Energy LNG providing strategic oversight and governance in one of the world's largest LNG producers since 2019. <p>He has led significant organizational changes including restructuring, mergers, and digital initiatives, resulting in optimized performance and alignment with Qatar Energy's strategic goals. He has also successfully led complex mergers and operational efficiency programs.</p> <p>He holds a Degree in Aeronautical Engineering from Qatar Aeronautical College.</p> <p>Skills:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Human Capital Management and Organizational Development. - Mergers & Acquisitions Integration. - Leadership & Talent Development. - Digital Transformation & IT Strategy. - Risk Management & Regulatory. Compliance. 	<p>4. السيد / عبد العزيز محمد عبد الرحمن عيسى المناعي</p> <p>السيد / عبد العزيز محمد عيسى المناعي هو مسؤول تنفيذي بارز يتمتع بأكثر من 20 عاماً من الخبرة في إدارة الموارد البشرية، والتحول التنظيمي، والقيادة الاستراتيجية، مع تركيز خاص على قطاعات الطاقة والبتروكيماويات.</p> <p>كما انه يتولى حالياً العديد من المناصب منها:</p> <ul style="list-style-type: none"> - نائب الرئيس التنفيذي لدائرة الموارد البشرية في قطر للطاقة منذ عام 2014، حيث يشرف على الموارد البشرية، والتعلم والتطوير، والتحول الرقمي، والأمن السيبراني، والاتصالات. - نائب رئيس مجلس الإدارة ورئيس لجنة التدقيق في صناعات قطر منذ 2015، حيث يتولى المسؤولية عن الإشراف الاستراتيجي والحوكمة. - عضو مجلس إدارة قطر للطاقة للغاز الطبيعي المسال حيث يقدم الإشراف الاستراتيجي والحوكمة في واحدة من أكبر الشركات المختصة في إنتاج الغاز الطبيعي المسال في العالم منذ 2019. <p>قاد تغييرات تنظيمية هامة شملت إعادة الهيكلة، والاندماجات، والمبادرات الرقمية، مما أدى إلى تحسين الأداء والمواءمة مع الأهداف الاستراتيجية لشركة قطر للطاقة. كما قاد عمليات دمج معقدة وبرامج الكفاءة التشغيلية بنجاح حاصل على درجة في هندسة الطيران من كلية قطر للطيران.</p> <p>المهارات:</p> <ul style="list-style-type: none"> - إدارة الموارد البشرية والتطوير التنظيمي. - عمليات الدمج والاستحواذ والاندماج. - القيادة وتطوير المواهب. - التحول الرقمي واستراتيجية تكنولوجيا المعلومات. - إدارة المخاطر والامتثال التنظيمي.

Second List (independent candidates)	القائمة الثانية: المرشحون المستقلون
5. Mr. Abdullah Ibrahim Yahya Bin Abbas Al-Khuzaei	5. السيد/ عبدالله إبراهيم يحيى بن عباس الخزاعي
<p>Mr. Abdullah Ibrahim Yahya Bin Abbas Al-Khuzaei has five years of practical experience in Al Rayan Bank in several departments, and has accounting experience in Qatar Museums Authority in financial management since 2022 until now.</p> <p>He holds a Bachelor's Degree in Social Sciences, specializing in Economics, from Oregon State University in the United States of America, and a Master's Degree in International Business from the University of Aberdeen.</p> <p>He also attended several training courses, including specialized courses in financial management and anti-money laundering.</p>	<p>السيد / عبدالله إبراهيم يحيى بن عباس الخزاعي يتمتع بخبرة عملية في مصرف الريان لمدة خمسة سنوات في عدة أقسام، كما أنه لديه خبرة محاسبية في هيئة متاحف قطر في الإدارة المالية منذ 2022 حتى الآن.</p> <p>حصل على درجة البكالوريوس في العلوم الاجتماعية تخصص اقتصاد من جامعة ولاية أوريغون في الولايات المتحدة الأمريكية، ودرجة الماجستير في الأعمال الدولية من جامعة أبردين.</p> <p>كما حضر عدة دورات تدريبية منها دورات متخصصة في الإدارة المالية ومكافحة غسل الأموال.</p>